
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   Sida 1(24) 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

 2020-11-18 
  

  
  
 

 Utdragsbestyrkande 

 

  
Plats och tid

 
Saxofongatan 7, Skene, klockan 08.30-14.55. Paus klockan 09.50-

10.05, 12.00-13.00. Ajournering klockan 13.45-13.55.  

  
Beslutande S Lisa Dahlberg 

 L Niklas Herneryd 

 C Lena Ferm Hansson 

 M Tomas Johansson §§ 282-294, 296 

 KD Elise Arnell (KD) tjänstgör för Tomas Johansson (M) § 295 

 KD Elise Arnell tjänstgör för Lars-Inge Andersson § 282 

 KD Lars-Inge Andersson §§ 283-296 

   

   

Övriga närvarande  Ej tjänstgörande ersättare 

 C Stefan Brunander 

 S Jessica Rodén  

 S Christopher Thorsson 

 KD Elise Arnell §§ 283-294, 296 

   

   

  Tjänstemän 

  Mats Lilienberg, kommundirektör 

  Ellen Player Pellby, kommunsekreterare 

  Lars Landrö, kanslichef §§ 282-283 

  Anna Holmén, utredare §§ 282-283 

  Pelle Pellby, HR-chef §§ 293-295 

  Karin Hydén, ekonomichef §§ 285, 290-292 

  Lena Arvidsson, redovisningschef § 285 

  Malin Bexell, förvaltningschef samhällsbyggnadsförvalt-

ningen §§ 286-289 

  Victoria Bengtsson, samhällsutvecklingschef §§ 286-289 

  Åsa Hagnestål, planarkitekt §§ 286-289 

  Monica Bergsten, miljöstrateg §§ 286-289 

  Elin Berg, planarkitekt §§ 286-289 

  Marita Haglund, verksamhetscontroller §§ 290-292 

  Kristian Johansson, ekonom §§ 290-292 

  Malin Johnsson, ekonom §§ 290 

  Kicki Olsson-Billing, rekryteringsstrateg § 294 

   

   

  Övriga 

  Stefan Eglinger, seniorkonsult AB Stefan Eglinger § 289 

  

 

Utses att justera Tomas Johansson 
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Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret, Kinna, den 30 november 2020 

  

Underskrifter Sekreterare  § 282-296 

  Ellen Player Pellby   

     

 Ordförande    

  Lisa Dahlberg   

     

 Justerande    

  Tomas Johansson               § 282-294, 296 

    
 Justerande   

  Lars-Inge Andersson § 295 
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 ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 

Instans Kommunstyrelsens arbetsutskott §§ 282-296 
 
Sammanträdesdatum 2020-11-18 

 
Datum för anslags  

uppsättande 

 

2020-11-30 
 

 

Datum för anslags  

nedtagande 2020-12-22 
 

 

 
Förvaringsplats för 

protokollet

 

Kommunledningskontoret 

 

Underskrift   

                                           Ellen Player Pellby 
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Innehållsförteckning 

  

Svar på motion om intraprenad § 282 
  
Svar på motion om att minska matsvinnet i Marks kommuns  
verksamheter (M)  

§ 283 

  

Information om situationen gällande Covid-19 § 284 
  
Förlängning av tillfälligt avsteg från kommunens riktlinjer gällande 
kravverksamhet  

§ 285 

  
Förslag till hantering av avtal gällande seniorkorten  § 286 

  
Klimatlöften inom Klimat 2030   § 287 

  
Information om åtaganden inom Klimat 2030  § 288 

  
Information om fortsatt arbete med väg 156  § 289 
  

Oktoberrapport 2020 för kommunstyrelsen  § 290 
  
Oktoberrapport 2020 för Marks kommun  § 291 
  
Nämndplan 2021-2022  § 292 
  

Ansökan om förlängt omställningsstöd enligt OPF-KL § 293 

  
Marks kommuns arbetsgivarvarumärke - attraktiv arbetsgivare  § 294 

  
Tolkning av utbetalning av arvode för ordförande samt vice ord- 
förande i Fairtrade City  

§ 295 

  
Initiativärende från Moderaterna och Kristdemokraterna angående 
trygghetsskapande åtgärder vid skolor och förskolor för att minska 
skadegörelse 

§ 296 
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§ 282/2020 Dnr 2018-357 619  

Svar på motion om intraprenad 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Motionen avslås. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Tomas Johansson (M), Elise Benjaminsson (M) och Ann Iberius-Orrvik (M) fö-
reslår i en motion som kom in den 20 juni 2018 att Marks kommun ska öppna 
upp för större inflytande för medarbetarna genom att införa möjligheten att 
driva förskola, skola, äldreboende och LSS på intraprenad.  
 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att: 
 
- Marks kommun testar att införa intraprenad som möjlig driftsform och 
öppnar upp för enheter inom vård, skola och omsorg att anmäla sitt intresse 
för att genomföra piloter. 
- Minst en enhet inom respektive vård, skola och omsorg erbjuds en in-
traprenadlösning. 
- Marks kommun erbjuder medarbetare möjligheten till utbildning i hur 
man driver intraprenad.  
- Marks kommun underlättar och aktivt hjälper de medarbetare inom de 
kommunala verksamheter som vill starta upp intraprenad. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 19 februari 2020.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 2 mars 2020, § 
53. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 2 september 2020, § 143, där 
följande föreslås: 
 
Ärendet återremitteras för att höra barn- och utbildningsnämnden återigen 
vad gäller arbetsbelastningen hos förvaltningen i relation till att införa möjlig-
heten att driva förskola och skola på intraprenad. 
 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 2 november 2020.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Motionen avslås.  

Dagens sammanträde 

Utredare Anna Holmén redogör för ärendet. Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Johansson (M) föreslår följande: 
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Marks kommun testar att införa intraprenad som möjlig driftsform och öppnar 
upp för enheter inom vård, skola och omsorg att anmäla sitt intresse för att 
genomföra piloter. 
 
Marks kommun erbjuder medarbetare möjligheten till utbildning i hur man 
driver intraprenad. 
 
Marks kommun underlättar och aktivt hjälper de medarbetare inom de kom-
munala verksamheter som vill starta upp intraprenad. 
 
Elise Arnell (KD) yrkar bifall till Tomas Johanssons (M) förslag.  
 
Niklas Herneryd (L) föreslår att motionen avslås.  
 
Beslutsgång 
Beslutsgång 1 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Tomas Johanssons 
(M) förslag, och finner att förslaget avslås. 
 
Reservation 
Tomas Johansson (M) och Elise Arnell (KD) reserverar sig till förmån för To-
mas Johanssons (M) förslag.  
 
Beslutsgång 2 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen antar eller avslår Niklas Herneryds 
(L) förslag, och finner att förslaget antas.  
 
Expedieras slutligt till 
Motionärerna 
Barn- och utbildningsnämnden 
Socialnämnden 
Äldreomsorgsnämnden 
 
________________ 
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§ 283/2020 Dnr 2019-556 622 

Svar på motion om att minska matsvinnet i Marks kommuns  
verksamheter (M) 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att ta fram en plan för minskat 
matsvinn inom kommunens verksamheter.   
 
Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att medvetandegöra matsvinnet 
ge-nom att inrätta en belöningsmodell för barn och elever i samarbete med 
skola och förskola.  
 
Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att undersöka intresset av att köpa 
överbliven mat i form av matlådor.  
 
Motionen anses härmed besvarad.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Tomas Johansson (M) och Elise Benjaminsson (M) har inkommit med en mot-
ion den 26 juni 2019 om att minska matsvinnet i Marks kommuns verksam-
heter. Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
- att arbeta fram en tydlig vision och handlingsplan för minskat matsvinn 
inom kommunens verksamheter 
- att möjliggöra försäljning av överbliven mat i form av matlådor 
- att ta fram en modell för att i kommunen på ett likartat sätt medvetande-
göra matsvinnet för barn och elever genom att på kommunens skolor och för-
skolor inrätta ett ”pris” när man nått till exempel ”Månadens mål”. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 30 oktober 2020.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att ta fram en plan för minskat 
matsvinn inom kommunens verksamheter.   
 
Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att medvetandegöra matsvinnet 
genom att inrätta en belöningsmodell för barn och elever i samarbete med 
skola och förskola.  
 
Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att undersöka intresset av att köpa 
överbliven mat i form av matlådor.  
 
Motionen anses härmed besvarad. 

Dagens sammanträde 

Utredare Anna Holmén redogör för ärendet. Ärendet diskuteras.  
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Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Johansson (M) föreslår följande: 
 
Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att ta fram en plan för minskat 
matsvinn inom kommunens verksamheter.   
 
Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att medvetandegöra matsvinnet 
genom att inrätta en belöningsmodell för barn och elever i samarbete med 
skola och förskola.  
 
Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att undersöka intresset av att köpa 
överbliven mat i form av matlådor.  
 
Motionen anses härmed besvarad. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Tomas Johanssons 
(M) förslag, och finner att förslaget antas.  
 
Expedieras slutligt till 
Motionärerna 
Teknik- och servicenämnden 
 
________________ 
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§ 284/2020   

Information om situationen gällande Covid-19  

Arbetsutskottets beslut 
 
Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Mats Lilienberg ger arbetsutskottet information om antal be-
kräftade fall av Covid-19 kategoriserade på sjukhus, särskilt boende, öppen-
vård samt personalprovtagning.  
 
Antal bekräftade fall i skolåldern presenteras. 
 
Läget i Marks kommun inom de olika förvaltningarna och bolagen presente-
ras. Slutligen avslutar kommundirektören med att uppmana till att fortsätta 
hålla i, hålla ut, hålla avstånd och hålla kontakt. 
 
Arbetsutskottets ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 285/2020 Dnr 2020-188 003  

Förlängning av tillfälligt avsteg från kommunens riktlinjer gällande 
kravverksamhet 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar att Marks kommun avstår från att ta ut ränta vid 
anstånd eller uppdelning av betalningar som sker under perioden 1 oktober 
2020 till 30 juni 2021 och som har till syfte att lindra konsekvenser till följd av 
coronautbrottet. Perioden kan förlängas, som längst till 31 december 2021, 
genom beslut av ekonomichef. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Med anledning av rådande coronasituation har kommunstyrelsen den 1 april 
2020 beslutat om ett tillfälligt avsteg från riktlinjerna för kravverksamhet. Be-
slutet innebär att kommunen kan avstå från att påföra dröjsmålsränta när en 
privatperson eller företag begär anstånd med betalningar under perioden 1 
april till 30 september 2020. Eftersom coronasituationen är fortsatt ansträngd 
är förslaget att förlänga det tillfälliga avsteget från riktlinjerna.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 4 november 2020.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Marks kommun avstår från att ta ut ränta vid 
anstånd eller uppdelning av betalningar som sker under perioden 1 oktober 
2020 till 30 juni 2021 och som har till syfte att lindra konsekvenser till följd av 
coronautbrottet. Perioden kan förlängas, som längst till 31 december 2021, 
genom beslut av ekonomichef.  

Dagens sammanträde 

Redovisningschef Lena Arvidsson redogör för ärendet.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen beslutar att Marks kommun avstår 
från att ta ut ränta vid anstånd eller uppdelning av betalningar som sker un-
der perioden 1 oktober 2020 till 30 juni 2021 och som har till syfte att lindra 
konsekvenser till följd av coronautbrottet. Perioden kan förlängas, som längst 
till 31 december 2021, genom beslut av ekonomichef. 
 
Förslaget antas.  
 
Expedieras slutligt till 
Teknik- och servicenämnden 
 
________________ 
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§ 286/2020 Dnr 2019-129 530  

Förslag till hantering av avtal gällande seniorkorten 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Avtalet med Västtrafik beträffande tillköp av seniorkort 65+ behålls oföränd-
rat. Den beräknade årskostnaden i 2021 års prisnivå uppgår till mellan 1,3 
och 1,5 miljoner kronor. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Marks kommun har sedan 2015 tecknat ett avtal med Västtrafik gällande 
tjänsten seniorkort 65+. 
 
Kommunstyrelsen har i beslut § 69/2019 givit kommundirektören i uppdrag 
att se över avtalet med Västtrafik beträffande tillköp av seniorkort. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 5 november 2020.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Avtalet med Västtrafik beträffande tillköp av seniorkort 65+ behålls oföränd-
rat. Den beräknade årskostnaden i 2021 års prisnivå uppgår till mellan 1,3 
och 1,5 miljoner kronor. 

Dagens sammanträde 

Planarkitekt Åsa Hagnestål redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lena Ferm Hansson (C) föreslår att avtalet med Västtrafik beträffande tillköp 
av seniorkort 65+ behålls oförändrat. Den beräknade årskostnaden i 2021 års 
prisnivå uppgår till mellan 1,3 och 1,5 miljoner kronor. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Lena Ferm Hanssons 
(C) förslag, och finner att förslaget antas.  
 
Tomas Johansson (M) och Lars-Inge Andersson (KD) avstår från att delta i be-
slut.   
 
Expedieras slutligt till 
kommun@vasttrafik.se  
 
________________ 
 
 
 
 
 

mailto:kommun@vasttrafik.se
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§ 287/2020 Dnr 2019-86 003  

Klimatlöften inom klimat 2030  

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Klimatlöftena inom Klimat 2030 antas enligt upprättat förslag. 
 
Arbetet med åtagandena ska rapporteras årligen till kommunstyrelsen.  
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
 
 
______________________  __________________________ 
Lisa Dahlberg   Tomas Johansson 
Ordförande   Justerande 

Ärendet 

Marks kommun har fått en inbjudan från Västra Götalandsregionen och Läns-
styrelsen Västra Götaland att delta i satsningen Kommunernas klimatlöften 
under Klimat 2030 strategin. 

Ärendets behandling 

Samhällsutvecklingsenhetens tjänsteutlåtande, den 19 oktober 2020. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Klimatlöftena inom Klimat 2030 antas enligt upprättat förslag. 
 
Arbetet med åtagandena ska rapporteras årligen till kommunstyrelsen. 

Dagens sammanträde 

Miljöstrateg Monica Bergsten redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att klimatlöftena inom Klimat 2030 antas enligt upprät-
tat förslag. 
 
Arbetet med åtagandena ska rapporteras årligen till kommunstyrelsen. 
 
Förslaget antas.  

Expedieras slutligt till: 

Västra Götalandsregionen, klimat2030@vgregionen.se   
Marks kommuns nämnder och bolag 
________________ 

 

 

mailto:klimat2030@vgregionen.se
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§ 288/2020   

Information om åtaganden inom Klimat 2030 

Arbetsutskottets beslut 
 
Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Miljöstrateg Monica Bergsten ger arbetsutskottet information om åtaganden 
inom Klimat 2030.  
 
Arbetsutskottets ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 289/2020   

Information om fortsatt arbete med väg 156 

Arbetsutskottets beslut 
 
Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen Malin Bexell, planarkitekt 
Elin Berg och seniorkonsult Stefan Eglinger ger arbetsutskottet information 
om fortsatt arbete med väg 156.  
 
Regionen pekar ut väg 156 i en rad strategiska dokument som en viktig länk 
för att klara grundläggande transportinfrastruktur. Det krävs investeringar för 
transportinfrastruktur och kollektivtrafikåtgärder. Den 30 oktober hölls möte 
med Västra Götalandsregionen om Regional plan, innehållande tidsplan, prio-
ritet och möjliga inspel för Marks kommun.  
 
Arbetsutskottets ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 290/2020 Dnr 2020-533 042 

Oktoberrapport 2020 för kommunstyrelsen 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Oktoberrapport 2020 för kommunstyrelsen godkänns. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
 
 
______________________  __________________________ 
Lisa Dahlberg   Tomas Johansson 
Ordförande   Justerande 

Ärendet 

Enligt det av kommunfullmäktige fastställda styrsystem för Marks kommun 
skall samtliga nämnder lämna en avstämning av verksamhetsuppföljningen 
och den ekonomiska prognosen som lämnades i delårsrapporten för 2020.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 2 november 2020. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Oktoberrapport 2020 för kommunstyrelsen godkänns.  

Dagens sammanträde 

Ekonomichef Karin Hydén redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att oktoberrapport 2020 för kommunstyrelsen godkänns. 
 
Förslaget antas.  
 
 
________________ 
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§ 291/2020 Dnr 2020-534 042  

Oktoberrapport 2020 för Marks kommun 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Oktoberrapport 2020 för Marks kommun godkänns. 
 
Kommundirektören får i uppdrag att genomlysa ÖFL-projektet Skene skog – 
Hägnen och övriga projekt rörande utbyggnad av VA-nät längs överföringsled-
ningen, samt byggnation av gång- och cykelväg. Genomlysningen ska också 
omfatta vilka beslut i teknik- och servicenämnden som är fattade i ekono-
miska frågor angående överföringsledningsprojektet samt va-nät. 
 
Barn- och utbildningsnämnden beviljas en ramökning för tillkommande lokal-
kostnader för Horredshallen om 0,3 mnkr för 2020, och 1 mnkr i ramtilldel-
ning för 2021, ramökningen finansieras genom budgetpost för lokalkostnader 
under gemensamma verksamheter. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
 
 
______________________  __________________________ 
Lisa Dahlberg   Tomas Johansson 
Ordförande   Justerande 

Ärendet 

Enligt det av kommunfullmäktige fastställda styrsystem för Marks kommun 
skall samtliga nämnder lämna en avstämning av verksamhetsuppföljningen 
och den ekonomiska prognosen som lämnades i delårsrapporten för 2020.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 2 november 2020. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Oktoberrapport 2020 för Marks kommun godkänns. 
 
Kommundirektören får i uppdrag att genomlysa ÖFL-projektet Skene skog – 
Hägnen och övriga projekt rörande utbyggnad av VA-nät längs överföringsled-
ningen. 

Dagens sammanträde 

Verksamhetscontroller Marita Haglund, HR-chef Pelle Pellby och ekonom Kris-
tian Johansson redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande, med instämmande av Lars-Inge An-
dersson (KD): 
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Oktoberrapport 2020 för Marks kommun godkänns. 
 
Kommundirektören får i uppdrag att genomlysa ÖFL-projektet Skene skog – 
Hägnen och övriga projekt rörande utbyggnad av VA-nät längs överföringsled-
ningen, samt byggnation av gång- och cykelväg. Genomlysningen ska också 
omfatta vilka beslut i teknik- och servicenämnden som är fattade i ekono-
miska frågor angående överföringsledningsprojektet samt va-nät. 
 
Ordföranden föreslår att barn- och utbildningsnämnden beviljas en ramökning 
för tillkommande lokalkostnader för Horredshallen om 0,3 mnkr för 2020, och 
1 mnkr i ramtilldelning för 2021, ramökningen finansieras genom budgetpost 
för lokalkostnader under gemensamma verksamheter. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Lena Ferm Hanssons 
(C) med fleras förslag, och finner att förslaget antas. 
 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår eget förslag, och fin-
ner att förslaget antas.  

Expedieras slutligt till: 

Samtliga nämnder och bolagsstyrelser 
 
 
 
________________ 
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§ 292/2020 Dnr 2019-129 530  

Nämndplan 2021-2022  

Arbetsutskottets beslut 
 
Arbeta fram tydliga strukturer för karriär-, utvecklings- och fortbildningsmöj-
ligheter för samtliga professioner.   
Upphandla skrädderi för att laga arbetskläder.      
Om möjlighet finns genomföra SKRs utbildning ”Förenkla – helt enkelt”. 
 
Minska personalomsättning, erbjuda regelbunden personalomsättning, god lö-
neutveckling, rätt till heltid med möjlighet till deltid samt att kommunen ska 
verka för att vara en attraktiv arbetsgivare. Erbjuda regelbunden kompetens-
utveckling.  
 
Gällande bästa barnkommun - använda styrgruppen för barn och unga i be-
redning av ärende som kommunstyrelsen som beslutar om "Bästa barnkom-
mun". Förslag på mätetal är att följa hur många projekt som beslutats om.  
 
Kommunen ska aktivt arbeta med att implementera Barnkonventionen i kom-
munens alla verksamheter. Vid framtagande eller revidering av styrdokument 
ska Barnkonventionen alltid beaktas. Prövning av barns bästa ska alltid göras 
i ordinarie besluts och ärendeprocess. 

Ärendet 

Kommunfullmäktiges budget är det övergripande dokumentet som anger 
kommunens inriktning och viktigaste prioriteringar. I enlighet med kommu-
nens styrsystem fastställer fullmäktige uppdrag och resurser för de två kom-
mande åren. 
 
I nämndplanen tydliggörs nämndens planering för genomförandet av fullmäk-
tiges uppdrag. Nämndplanen utgör den politiska beställningen till förvaltnings-
chefen (kommundirektören). Utifrån nämndplanen fastställer sedan kommun-
direktören i en verksamhetsplan hur de politiska besluten i kommunstyrelsens 
nämndplan ska verkställas. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har fått information i ärendet den 4 novem-
ber 2020, § 267, samt den 11 november 2020 § 279. 
 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 24 november 2020.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen fastställer riskanalysen, daterad 2020-11-18.  
 
Kommunstyrelsen fastställer Nämndplan 2021-2022 för kommunstyrelsen. 

Dagens sammanträde 

Verksamhetscontroller Marita Haglund redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  
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Ledamöternas förslag till beslut 
Tomas Johansson (M) föreslår följande, med instämmande av Elise Arnell 
(KD): 
 
- Arbeta fram tydliga strukturer för karriär-, utvecklings- och fortbildnings-
möjligheter för samtliga professioner.   
- Upphandla skrädderi för att laga arbetskläder.      
- Om möjlighet finns genomföra SKRs utbildning ”Förenkla – helt enkelt”. 
 
Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande: 
 
Minska personalomsättning, erbjuda regelbunden personalomsättning, god lö-
neutveckling, rätt till heltid med möjlighet till deltid samt att kommunen ska 
verka för att vara en attraktiv arbetsgivare. Erbjuda regelbunden kompetens-
utveckling.  
 
Gällande bästa barnkommun - använda styrgruppen för barn och unga i be-
redning av ärende som kommunstyrelsen som beslutar om "Bästa barnkom-
mun". Förslag på mätetal är att följa hur många projekt som beslutats om.  
 
Kommunen ska aktivt arbeta med att implementera Barnkonventionen i kom-
munens alla verksamheter. Vid framtagande eller revidering av styrdokument 
ska Barnkonventionen alltid beaktas. Prövning av barns bästa ska alltid göras 
i ordinarie besluts och ärendeprocess.  
 
Beslutsgång 
Beslutsgång 1 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Tomas Johanssons 
(M) med fleras förslag, och finner att förslaget antas.  
 
Beslutsgång 2 
Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Lena Ferm Hanssons 
(C) förslag, och finner att förslaget antas. 
 
Beslutsgång 3 
Ordföranden föreslår att kommunledningskontoret arbetar in beslutade för-
ändringar och att ärendet behandlas igen enligt tidplan i arbetsutskottet den 2 
december 2020.  
 
Förslaget antas. 
 
________________ 
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§ 293/2020 Dnr 2020-603 024 

Ansökan om förlängt omställningsstöd enligt OPF-KL 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Förlängt omställningsstöd utges till Per-Olof Hermansson enligt § 5 OPF-KL 
dock längst tom oktober 2021. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Per-Olof Hermansson har lämnat in ansökan om förlängt omställningsstöd en-
ligt bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-
KL18).  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 10 november 2020.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förlängt omställningsstöd utges till Per-Olof Hermansson enligt § 5 OPF-KL 
dock längst tom oktober 2021.  

Dagens sammanträde 

HR-chef Pelle Pellby redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att förlängt omställningsstöd utges till Per-Olof Her-
mansson enligt § 5 OPF-KL dock längst tom oktober 2021. 
 
Förslaget antas. 
 
Expedieras slutligt till 
Per-Olof Hermansson  
 
________________ 
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§ 294/2020 Dnr 2020-561 020  

Marks kommuns arbetsgivarvarumärke - attraktiv arbetsgivare 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen har i december 2017 behandlat frågan om åtgärder för att 
göra Marks till en attraktiv arbetsgivare. Kommunstyrelsen noterade då i pro-
tokollet att Kommunstyrelsen ser framemot ytterligare åtgärder för att göra 
Marks kommun till en attraktiv arbetsgivare samt att få ner sjuktalen. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 23 oktober 2020.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Dagens sammanträde 

HR-chef Pelle Pellby och rekryteringsstrateg Kicki Olsson-Billing redogör för 
ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen noterar informationen. 
 
Förslaget antas. 
  
 
________________ 
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§ 295/2020 Dnr 2020-176 059 

Tolkning av utbetalning av arvode för ordförande samt vice ordfö-
rande i Fairtrade City  

Arbetsutskottets beslut 
 
Arvodet för ordförande i Fair Trade city ska utbetalas för 2019 till och med 
2020-06-31. 

Ärendet 

Ordförande och vice ordförande för Fair Trade City utsågs av kommunstyrel-
sen till respektive uppdrag 2018-12-12.  
 
Kommunfullmäktige beslutade 2020-06-17 att arvodesreglementet ska kom-
pletteras med uppdragen ordförande och vice ordförande för styrgruppen för 
Fairtrade City med ett arvode om 10 procent för ordförande och 5 procent för 
vice ordförande. 
 
Efter kommunfullmäktiges beslut har kommunens löneservice, som hanterar 
utbetalningar av arvoden, ställt frågan om arvodet ska betalas ut retroaktivt 
för 2019 tom 2020-06-17. Löneservice vill därmed säkerställa en korrekt han-
tering av kommunfullmäktiges beslut.   
 
Enligt arvodesreglementet svarar Kommunstyrelsens arbetsutskott för frågor 
om tolkning och tillämpning av bestämmelserna. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 28 september 2020.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Arvodet för ordförande i Fair Trade city ska utbetalas för 2019 till och med 
2020-06-31. 
 
Jäv 
Tomas Johansson (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut i 
ärendet. För Tomas Johansson (M) tjänstgör Elise Arnell (KD).  

Dagens sammanträde 

HR-chef Pelle Pellby redogör för ärendet.  
 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lars-Inge Andersson (KD) föreslår att arvodet för ordförande i Fair Trade city 
ska utbetalas från och med den 17 juni 2020.  
 
Lena Ferm Hansson (C) föreslår att arvodet för ordförande i Fair Trade city 
ska utbetalas för 2019 till och med 2020-06-31. 
 
Niklas Herneryd (L) yrkar bifall till Lena Ferm Hanssons (C) förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer Lars-Inge Anderssons (KD) förslag mot Lena Ferm Hans-
sons (C) förslag, och finner att arbetsutskottet antar Lena Ferm Hanssons (C) 
förslag.  
 
Expedieras till 
Ordförande samt vice ordförande i FairTrade City 
Löneservice  
  
 
________________ 
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§ 296/2020 Dnr 2020-634 291 

Initiativärende om trygghetsskapande åtgärder vid skolor och försko-
lor 

Arbetsutskottets beslut 
 
Informationen noteras.   

Dagens sammanträde 

Tomas Johansson (M) redogör för Moderaternas och Kristdemokraternas för-
slag om att kommunstyrelsen beslutar att snarast arbeta fram en handlings-
plan med konkreta trygghetsskapande åtgärder på kort och lång sikt vid våra 
skolor och förskolor för ökad trygghet och minskad skadegörelse.   
 
Arbetsutskottets ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor.  
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  

 

________________ 

 
 

 

 


